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L’AMB apujarà més d’un 4% el 
rebut de l’aigua a partir de  juliol

L'Àrea Metropolitana de 
Barcelona (AMB) apu-
jarà a partir del mes de 

juliol un 4,02% el preu del 
rebut de l'aigua, cosa que 
suposarà un increment 
aproximat de la factura 
d'uns set euros l'any, se-
gons ha informat el vice-
president d'Ecologia de 
l'AMB, Eloi Badia. Després 
de rebutjar inicialment la 
proposta d'Aigües de Barce-
lona (Agbar) d'augmentar 
aquest any el rebut de 
l'aigua un 7,37%, en decla-
racions als periodistes, Ba-
dia ha explicat que l'AMB ha 
fet un esforç per “ajustar al 
màxim” la pujada de la tari-
fa. “Encara que ara l'apugem 
un 4%, si comparem la tarifa 
amb la del 2015, encara es-
tem per sota. Hi ha pocs ser-
veis d'aquesta envergadura 
que encara estiguin per 
sota dels preus del 2015”, ha 
subratllat Badia, reivindicant 
la feina de l'AMB per garantir 
“una bona qualitat del servei 
al preu més assequible.”

Diferents factors
El vicepresident d'Ecologia 
de l'AMB ha assenyalat que 
l'increment es deu a dife-
rents factors: el compliment 
d'acords laborals, l'augment 
del cost de l'energia i de 
l'índex de preus al consumi-
dor (IPC), el creixement de 

les inversions per renovar 
infraestructures o l'ampliació 
de la cobertura del servei 
bàsic gratuït a famílies en 
situació de pobresa ener-
gètica. Sobre la proposta 
inicial d'Agbar, ha assenya-
lat: “Hi havia una sèrie de 
despeses que sí que crèiem 
que estaven ben justificats 
i eren raonables, però evi-

dentment molt lluny d'aquell 
7,37%.” Més enllà d'aquest 
increment, Badia ha explicat 
que l'AMB està treballant 
per reduir un 2% el preu 
dels comptadors d'aigua, 
després de rebre un informe 
de l'Autoritat Catalana de la 
Competència que assenyala-
va que els de Barcelona són 
els més cars de Catalunya.

Foto: Arxiu

Primer aniversari de l'Oficina de 
Projectes Europeus a la comarca

Recentment s'ha celebrat el primer aniversari 
de l'Oficina de Projectes Europeus.  El Consell 
Comarcal del Baix Llobregat continua sent l’únic 

de Catalunya amb una OPE dotada amb personal propi, 
i que ha impulsat i continua impulsant les relacions 
internacionals dels ens locals del Baix Llobregat”. 
Entre els seus projectes dels pròxims mesos destaca 
la sol·licitud a la Diputació de Barcelona d’un suport 
per elaborar un pla d’internacionalització comarcal, i 
l’elaboració d’un Pla d’Integritat, que serveixi de model 
tant pels ajuntaments com pels Consorcis de la comarca.

Reclamen el retorn complet del 
servei de ginecologia a Sant Joan

L'alcaldessa de Sant Joan Despí, Belén García, ha 
reiterat al Departament de Salut que cal un retorn 
complet del servei de ginecologia a Sant Joan Despí, 

amb el mateix servei professional que hi havia abans 
que la Generalitat el retallés i derivés a les dones de 
Sant Joan Despí a visitar-se a una altra ciutat. Els darrers 
mesos, l'alcaldessa ha mantingut nombrosos contactes 
amb el Departament de Salut per reclamar que es 
resolguin els dèficits de l'atenció primària a la ciutat, 
en especial la desaparició del servei de ginecologia als 
centres d'atenció primària de Sant Joan Despí.

La Policia Local de Sant Vicenç 
garanteix el transport escolar

Inspeccionar el transport escolar és un dels serveis de 
proximitat i prevenció que presta la Policia Local de 
Sant Vicenç dels Horts. Es tracta d’una actuació que 

es fa d’ofici, ja que no és obligatòria, però plenament 
incorporada a l’activitat quotidiana de la policia vicentina 
des de fa més de 15 anys, per confirmar el bon estat dels 
autobusos que porten d’excursió l’alumnat vicentí. Les 
escoles comuniquen a la Policia Local els seus calendaris 
d’excursions, de manera que aquestes inspeccions 
s’incorporen a les tasques quotidianes de les patrulles.

En marxa la nova oficina virtual 
d'atenció al ciutadà a Cornellà

L'Ajuntament de Cornellà de Llobregat ha posat en 
funcionament la seva nova Oficina Virtual d'Atenció al 
Ciutadà amb l'objectiu de reforçar l'atenció ciutadana 

i facilitar l'accés dels veïns als tràmits administratius. 
Amb aquest servei, la ciutadania del municipi podrà 
realitzar gestions amb l'Ajuntament telemàticament 
de forma fàcil, garantint la seguretat i la validesa legal 
completa, sense haver de desplaçar-se físicament fins a 
les dependències municipals. L'Oficina compta amb un 
canal d'atenció amb un sistema de videotrucada. 

L’ens supramunicipal treballa per reduir un 2% el preu dels comptadors d’aigua

Es posarà la quarta vacuna 
covid als majors de 80 anys
Serà a la pròxima tardor i, “en princpi començariem 
per aquesta edat”, segons el conseller de Salut

El conseller de Salut, Jo-
sep Maria Argimon, ha 
avançat que la propera 

tardor es començarà a vacu-
nar amb la quarta vacuna de 
la Covid-19 els majors de 80 
anys a Catalunya. Argimon va 
dir que “segurament, encara 
no està decidit, la quarta dosi 
la posarem a les persones més 

grans de 80 anys a la tardor. 
En principi, començaríem per 
aquesta edat”. També va expli-
car que la vacuna de l'empresa 
farmacèutica catalana Hipra 
“està en una molt bona situa-
ció i posició” per superar la 
fase d'avaluació de l'Agència 
Europea del Medicament i 
que es podria aplicar d'aquí a 

un any, si tot va bé. A més, va 
alertar que la pandèmia de la 
Covid-19 “ens ha donat una 
treva”, però que “molt proba-
blement vindrà un repunt”. 
Respecte al certificat covid 
per viatjar, ha considerat que 
“no té cap sentit” després de 
la retirada de les mascaretes 
en interiors i va criticar, en-

cara que amb matisos, que 
es mantingui aquesta mesura 
en els vols a Espanya. “Jo crec 
que la mascareta en vols euro-
peus, que són poques hores, 
és el mateix que en el trans-
port públic. Jo soc partidari 
de la mascareta, però no del 
certificat digital covid. Ara, si 
Europa ja ha retirat la masca-
reta, no faria diferències” en-
tre països, per no confondre 
els ciutadans. El conseller va 
reconèixer que algunes de 
les mesures restrictives pre-
ses durant aquests dos anys 
de pandèmia, com el toc de 
queda, “no han tingut sen-
tit” i que s'han afectat “molts 
drets i llibertats.”

SOCIETAT
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Signat el protocol d’intencions del       
trasllat de la caserna militar de Sant Boi
La ministra de Defensa, Margarita Robles, i l'alcaldessa de la ciutat, Lluïsa Moret, 
van rubricar el document després d'una sessió de treball a la seu ministerial 

El 'Protocol d'intencions 
entre el Ministeri de De-
fensa i l'Ajuntament de 

Sant Boi de Llobregat sobre 
la caserna de Santa Eulàlia' es 
va signar el passat divendres, 
dia 29 d'abril, a Madrid. És 
un nou pas, ferm i definitiu, 
en el camí que ha de des-
embocar en el futur trasllat 
d'aquesta instal·lació militar. 
Van signar el protocol la mi-
nistra de Defensa, Marga-
rita Robles, i l'alcaldessa de 
Sant Boi, Lluïsa Moret, que 
va estar acompanyada a la 
seu del Ministeri de Defensa 
pels portaveus dels grups 
municipals de l'Ajuntament 
de Sant Boi, José Ángel Car-
celén, portaveu del PSC; 
Jaume Sans, representant 
del Grup d'ERC; Lluís Teje-

dor, portaveu de C's; Alba 
Martínez, portaveu de Sant 
Boi en Comú, i Xavier Alejan-
dre, portaveu de Podem-EU.  
L'alcaldessa, va assegurar 
que "aquest és un moment 
molt especial, símbol d'una 
gran complicitat. Som dues 
institucions treballant juntes 

per ser útils a la ciutadania”. 
Cal recordar que el Ple mu-
nicipal de l'Ajuntament de 
Sant Boi va expressar a prin-
cipis d'aquest mateix mes 
el suport unànime de totes 
les forces polítiques al docu-
ment signat ara. Amb el pro-
tocol d'intencions, el Ministe-

ri de Defensa i l'Ajuntament 
estableixen les bases per im-
pulsar conjuntament el futur 
trasllat de la caserna militar, 
situada al centre geogràfic 
de Sant Boi, a un emplaça-
ment alternatiu. La signatura 
va tenir lloc després d'una 
sessió de treball conjunta 

que també ha comptat amb 
la presència de la secretària 
d'Estat de Defensa, Espe-
ranza Casteleiro, i el director 
general d'Infraestructures, 
tinent general Luis Cebrián.

Dos compromisos
El protocol d'intencions fa 
explícits dos compromisos 
molt importants per fer via-
ble aquest projecte de ciutat. 
D'una banda, la realització en 
el termini de tres mesos d'un 
estudi de viabilitat econòmi-
ca de l'operació. D'altra ban-
da, la determinació d'una 
possible ubicació alternativa 
de la caserna en uns terrenys 
de titularitat pública, ja acor-
dada amb la Direcció Gene-
ral d'Infraestructures Militars 
i amb l'Exèrcit de Terra.

Fotos: AJ. Sant Boi 

Pagament de la zona blava i         
verda de la platja de Castelldefels

Des del passat 1 de maig i fins al dia 31 del mateix mes, 
s'inicia el període de pagament a la zona A de la platja, és 
a dir, totes les zones d'estacionament de la zona blava i 

verda de la platja els divendres, dissabtes, diumenges i festius 
entre les 10 i les 20 hores. D'aquesta forma, l'estacionament a 
la zona continua sent gratuït de dilluns a dijous. La zona verda 
continua sent gratuïta pels veïns i veïnes de Castelldefels.

Begues s'adhereix a la Declaració 
per uns municipis cuidadors

L 'Ajuntament de Begues s'ha adherit a la Declaració per 
uns municipis i unes comunitats cuidadores. Es tracta 
d'un decàleg proposat per la Diputació de Barcelona 

amb accions per avançar en les polítiques públiques locals 
en l'atenció a la ciutadania que requereix més cura, com la 
gent gran. Al text s'hi han sumat la majoria de municipis de 
la demarcació i les dues entitats municipalistes.

Comença el procés d’elaboració 
del nou Pla Local de Joventut

L’Ajuntament de Gavà ha iniciat recentment el procés 
d’elaboració del nou Pla Local de Joventut de Gavà, 
un nou pla que ha de permetre ordenar, estructurar 

i temporalitzar totes les actuacions que s’adreçaran des 
de l’administració pública als i les joves del municipi 
durant els anys vinents, així com quantificar els recursos 
que seran necessaris per aplicar-lo.

Reunió entre Educació i els 
centres escolars pratencs
Els sindicats van protestar durant l'acte de Cambray

El conseller d’Educació, 
Josep González-Cam-
bray, es va reunir amb 

els directors i directores 
dels centres educatius del 
Prat de Llobregat. En la 
trobada també hi va ser 
present el director dels Ser-

veis Territorials d’Educació 
al Baix Llobregat, Albert 
Grau. Durant la reunió, el 
titular d’Educació va poder 
exposar als representants 
de les direccions dels cen-
tres educatius de la ciutat 
els principals reptes del 

Departament i conèixer 
les valoracions dels equips 
directius. “En les diferents 
visites que vaig fent per 
tot el país tenen molt valor 
les reunions mantingudes 
amb els ajuntaments, com 
a institucions clau en les 

polítiques educatives, i amb 
les direccions dels centres 
educatius. Aquestes troba-
des ens permeten compar-
tir impressions i conèixer 
quin és l’estat i les diferents 
realitats que viuen els cen-
tres”, va expressar Gonzá-
lez-Cambray. D'altra banda, 
desenes de mestres con-
vocats pels sindicats edu-
catius van protestar a les 
portes del Cèntric Espai Cul-
tural del Prat de Llobregat, 
on el conseller d'Educació 
va assistir a la reunió.

Foto: Educació

L'Ajuntament de Sant Boi 
va guanyar un dels Pre-
mios Internacionales de 
Movildad EMS ‘Impulsant 
canvis’, en la categoria de 
'Municipi mitjà'. El projecte 
que va aconseguir aquest 
reconeixement és Rodasco-
la, una iniciativa de l'equip 
d'educació viària de la Poli-
cia Local per impulsar la bi-
cicleta en la comunitat edu-
cativa local. La regidora de 
Seguretat Pública de Sant 
Boi, Cristina Muñoz, va as-
sistir a la gala de lliurament 
de premis que es va cele-
brar el dijous, dia 5 de maig, 
a Madrid. Els Premis Inter-
nacionals de Mobilitat EMS 
són concedits per Empresas 
por la Movilidad Sostenible. 

Reconeixement a 
la Policia Local

Foto: Aj. Gavà

Gran èxit de públic a la 67a 
Fira d’Espàrrecs de Gavà 
La Mostra Agrícola, GastroGavà i la Mostra d’Entitats 
han estat els principals atractius del certamen

La 67a edició de la Fira 
d’Espàrrecs de Gavà, la 
del 90è aniversari, es va 

tancar amb un gran èxit de 
participació en totes les se-
ves activitats. Aquest any, 
el certamen ha tornat al seu 
format tradicional. En l’acte 
de cloenda, l’alcaldessa de 
Gavà, Gemma Badia va dir 

que “la Fira d'enguany ha 
estat molt especial i un 
gran èxit de participació 
i de públic. Teníem ganes 
de viure i gaudir amb total 
normalitat aquest esdeve-
niment tan arrelat a la nos-
tra ciutat". Badia també va 
voler destacar l'esforç del 
teixit social i econòmic de 

Gavà per ser presents en 
el certamen i, en especial 
de la pagesia. Un sector 
que "malgrat les dificultats, 
no defalleix per mante-
nir viva la tradició. Des de 
l'Ajuntament estarem sem-
pre al seu costat, donant-li 
suport i posant en valor el 
seu treball i esforç,"

Punt neuràlgic
La Mostra Agrícola va tornar 
a ser el punt neuràlgic de 
la Fira, amb un total de 64 
participants que han elabo-
rat les tradicionals paneres 
en les seves diferents mo-
dalitats. En aquesta edició, 
17.500 persones van visitar 
la Mostra Agrícola, que a la 
sortida acollia l'espai infantil 
"Els Petits Pagesos". D’altra 
banda, el Mercat de Pagès 
va comptar amb quatre ex-
positors de venda directa 
que ven vendre un total de 
1.500 quilos de verdura i 650 
manats d’espàrrecs. D'altra 
banda, es va celebrar el Gas-
troGavà que va tornar a ser 

un èxit i es reivindica com 
un dels principals atractius. 
Enguany es van servir 16.551 
tapes, un 20% més respec-
te a l’any 2019. La mostra 
gastronòmica va incloure 
la Mosztra de Vins amb la 
presència de dos cellers de 
la ciutat que han apropat va-
rietats produïdes en l’entorn 
comarcal. Es va completar 
amb un ampli programa 
d’activitats amb actuacions 
musicals, tallers infantils, i 
sessions de showcooking. 
La Fira també va ser un apa-
rador pels comerços amb la 
Mostra Comercial, Artesanal 
i d’Automoció. Un total de 
56 expositors van mostrar les 
seves ofertes comercials ocu-

pant un total de 82 espais 
firals. Així mateix, enguany 
i per primer cop en el marc 
de la Fira es va celebrar la 
Mostra d’Entitats. Un total 
de 38 entitats gavanenques 
de diferents àmbits van 
donar conèixer les seves 
activitats i van amenitzar la 
Mostra amb tot un ventall 
d’activitats i actuacions.
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DISLÀLIES
Algun cop t’has adonat que al teu fill/a li costa 
algun so en especial? No se l’acaba d’entendre 
quan parla? Potser presenta una dislàlia.

Què és la dislàlia? 

És un trastorn de l'articulació dels sons de la 
parla coneguts tècnicament com a fonemes. 
També definit com a incapacitat per pronunciar 
correctament certs sons o grups de sons, bé per 
absència o alteració d'alguns sons concrets. 

Segons la causa, les dislàlies es classifiquen 
en: alteració de base pràxica (dificultat en la 
zona orofacial–llavis, llengua, dents, etc.–per 
pronunciar correctament) i alteració de base 
perceptiva (dificultat a nivell discriminatiu-
perceptiu dels sons). També es poden classificar 
segons el punt i mode d’articulació dels sons.

Al llarg dels anys s’ha anat estudiant l’adquisició 
fonètica-fonològica dels sons i a quines edats es 
considera que ja s’hauria d’haver adquirit certs 
sons. Per exemple, el so de la R forta es considera 
que hi ha temps per assolir-ho fins als 7 anys, si a 
partir d’aquesta edat continua havent dificultat 
per realitzar aquest so, aleshores es recomanaria 
intervenció logopèdica.

Alguns dels objectius generals en aquesta 
intervenció acostumen a ser: millorar aquells 
aspectes de l’articulació poc desenvolupats o 
poc funcionals, rehabilitar els dèficits articulatoris 
independentment de l’origen o millorar la 
intel·ligibilitat de la parla.

Els passos a seguir en la intervenció varien segons la 
causa de la dislàlia. Cada proposta de metodologia 
per la rehabilitació de la dislàlia canvia tenint en 
compte l’origen de la dificultat, per tal de treballar 
la problemàtica de manera precisa. 

Si perceps alguna dificultat en aquest aspecte en 
el teu fill o filla, consulta a un logopeda per tal de 
rebre una valoració professional. 

Alejandra Vives
Logopeda Nº col.: 4800

SOCIETAT

Fundesplai oferirà aquest 
proper estiu més de 
80.000 places en dife-

rents tandes d'activitats per 
a nens i joves de tota Cata-
lunya, amb un 25% més de 
beques que les atorgades el 
passat 2021 -5.912 beques 
i ajudes-. El president i la 
vicepresidenta de l'entitat, 
Josep Gassó i Anna Romeu, 
respectivament, així com la 
directora general, Cristina 
Rodríguez, van informar de 
l'oferta de casals, campa-
ments i esplais de la propera 
campanya d'estiu, que porta 
per lema 'Fem possible un 
món millor. És el moment!'. 
Aquest serà el primer estiu, 
des de l'inici de la Covid-19, 
que aquest tipus d'activitats 
no estaran supeditades a 
les condicions sanitàries de 
la pandèmia, va indicar Ro-
dríguez, i els nens podran 
gaudir d'aquestes vacan-

ces sense restriccions si no 
es produeix un repunt de 
la covid-19. El passat 2021 
Fundesplai va oferir diferents 
iniciatives educatives, socials 
i ambientals en les que van 
participar 261.740 persones, 
un 51% més que l'any ante-
rior, unes xifres que situen 
l'entitat en nivells previs a la 
pandèmia, malgrat les res-

triccions que es van donar 
durant l'exercici passat.

Més pressupost
El pressupost de 2021 es 
va situar en 53,8 milions 
d'euros, una xifra que aquest 
any 2022 s'ha incrementat 
fins als 86,4 milions d'euros, 
segons dades facilitades 
per l'entitat. Aquest signi-

ficatiu augment es deu en 
gran part a la incorporació 
en Fundesplai de l'entitat 
'7 i Tria', de Sant Andreu de 
la Barca, operació que ha 
permès que la primera hagi 
passat de gestionar un cen-
tenar de menjadors escolars 
a uns 300. També la plantilla 
de '7 i Tria' ha passat a for-
mar part de Fundesplai, que 
ara compta amb un total de 
7.598 treballadors amb dife-
rents contractes al llarg de 
l'any, un capítol que suposa 
uns 63,2 milions d'euros, se-
gons el pressupost d'aquest 
2022. A més, el passat 8 de 
maig l'entitat va celebrar 
una nova edició presencial 
de la Festa Esplai al Parc 
Nou del Prat de Llobregat, 
després de dos anys de 
cancel·lacions per la covid-19, 
amb unes cinquanta activi-
tats lúdiques i educatives per 
a nens, joves i famílies.

Fundesplai oferirà 80.000 places
El pressupost d'enguany s'ha incrementat fins als 86,4 milions d'euros i també 
ha augmentat un 25% més de beques que les atorgades el passat 2021

L’Observatori Comarcal i 
el Consell de les Dones 
del Baix Llobregat ha pu-

blicat la nota informativa de 
les dades anuals de violència 
contra les dones de 2021. 
Ha augmentat el nombre de 

denúncies respecte el 2020 
(+6,5%). El total de denúncies 
als partits judicials de la co-
marca l’any 2021 és de 2.080. 
A més, el 80% del total de 
mesures judicials de protec-
ció són d’ordre penal. D'altra 

banda, el 2021 es va registrar 
426 ordres de protecció ini-
ciades (creixen respecte l'any 
anterior). Referent als delictes, 
un total de 2.477 han estat re-
gistrats als jutjats de violència 
masclista del Baix Llobregat 
en el 2021, 55 menys que en 
el 2020 (el 73% dels delictes 
de violència masclista són 
lesions i maltractaments). El 
sobreseïment provisional 
continua sent la forma de 
terminació més freqüent 
(45%) i disminueix el seu pes 
respecte l'any anterior.

Augmenten un 6,5% les 
denúncies de violència 
masclista durant el 2021 
Ha estat també l’any amb més trucades 
rebudes a la línia 900900120, amb 1.118 

Promoció del turisme al Baix

El Consorci de Turisme del Baix Llobregat, TRAM, el Consell 
Comarcal i els municipis de Cornellà, Esplugues, Sant 
Feliu, Sant Joan Despí i Sant Just Desvern han renovat 

la col·laboració per seguir impulsant ‘La Ruta del TRAM’. La 
campanya turística impulsa un turisme sostenible fent ús 
del transport públic, per descobrir indrets rellevants, visitar 
edificis emblemàtics i gaudir de l'oferta gastronòmica.

Es rehabilitaran 13.650 pisos

El Consorci Metropolità de l'Habitatge rehabilitarà 
13.650 pisos amb una inversió de 172 milions d'euros 
entre 2022 i 2026. El pla de renovació es finançarà 

amb 100 milions dels fons europeus Next Generation i 
72 milions dels propietaris, i el programa beneficiarà uns 
35.000 ciutadans de l'àrea metropolitana i es preveu la 
creació de 4.000 llocs de treball.

Foto: Arxiu

Foto:  Fundesplai
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Es constitueix l’Associació Veïnal         
Vaivé Sant Feliu al districte Centre 
La nova entitat vetllarà pels interessos de la ciutadania, el bon funcionament    
dels barris de la zona i la preservació del seu patrimoni natural, històric i cultural 

Un grup de veïns i veï-
nes residents al nucli 
antic de Sant Feliu de 

Llobregat han constituït 
l’Associació Veïnal Vaivé Sant 
Feliu, una nova associació 
veïnal independent.  L’entitat, 
oberta a tothom, pretén 
centrar el seu àmbit d’acció 
principal al districte Centre 
de la ciutat, amb l’objectiu 
de vetllar per la protecció 
dels drets i dels interessos 
de les persones residents en 
aquesta zona, contribuir a la 
millora dels seus barris i tre-
ballar per la preservació de 
l’entorn natural del municipi, 
així com per a la protecció 
del patrimoni històric i cultu-
ral. L’Associació Veïnal Vaivé 
Sant Feliu pren el nom d’un 
dels punts neuràlgics, més 

populars i concorreguts de la 
població: el de la cruïlla dels 
carrers Laureà Miró amb Jo-
sep Maria de Molina. És per 
això que, fent al·lusió a una 
de les zones més dinàmiques 
de la ciutat, l’entitat pretén 
recuperar l’esperit activista, 
reivindicatiu i constructiu 

dels seus veïns i veïnes, cohe-
sionant-los novament sota 
un moviment sense ànim 
de lucre, no vinculat a cap 
partit polític, confessió ni ins-
titucions. La nova associació 
ha estat creada pel mateix 
grup de veïns i veïnes que 
fa un any i mig van impulsar 

la plataforma Stop Monstre 
Comercial, un moviment 
molt actiu que, a través del 
suport de més de 200 perso-
nes i d’entitats veïnals com 
l’AVV Roses del Llobregat, 
ha aconseguit evitar la cons-
trucció d’un hipermercat so-
terrat que incomplia la nor-

mativa urbanística. “Hi ha 
moltes coses que cal fer per 
millorar la nostra ciutat, per 
fer-la més agradable, soste-
nible i respectuosa amb les 
persones que hi vivim i amb 
l’entorn”, afirma el president 
de l’associació, Albert Moya. 
Amb ja prop d’un centenar 
de persones associades i més 
de dos-cents seguidors a les 
xarxes socials, Vaivé té previst 
dur a terme un acte de pre-
sentació pública aquesta pri-
mavera, un cop s’oficialitzi el 
seu registre a la Generalitat de 
Catalunya i a l’Ajuntament de 
Sant Feliu. De moment, ja és 
possible associar-se a l’entitat 
emplenant el formulari a tra-
vés del seu web i seguir la 
seva activitat a les xarxes so-
cials d’Instagram i Twitter.

Fotos: Plataforma Stop Monstre Comercial/Batec

S'amplia el servei de parades del 
Nitbus a Sant Joan i Sant Just

L'Àrea Metropolitana de Barcelona (AMB) ha ampliat el 
servei de parades intermèdies a demanda del Nitbus i ho 
ha incorporat a les línies N12 i N15 al seu pas per Sant Joan 

Despí i en la línia N12 al seu pas per Sant Just Desvern. Amb 
aquesta ampliació, ja són onze les línies d'autobús nocturn de 
la metròpolis que disposen del servei de parada a demanda, 
pensat especialment per a dones i menors, ha indicat l'AMB.

Estrena d'un servei psicològic 
per a adolescents i joves

Esplugues comptarà, a partir del pròxim 16 de maig, 
d'un nou servei de suport psicològic per a adolescents 
i joves d'entre 12 i 20 anys, ‘Esplugues amb tu,’ que té 

com a objectiu actuar de manera preventiva en casos de 
malestar emocional perquè no s'agreugin. El consistori 
posarà en marxa un servei d'atenció telefònica (633 835 
900), si bé també hi haurà atenció presencial i virtual.

Els Premis Ràdio Molins de Rei 
se celebraran el 20 de maig

U en any més, l’emissora municipal organitza els premis 
per reconèixer la feina que duen a terme persones 
i entitats de la vila, els col·laboradors de la ràdio i 

també per posar en valor la trajectòria vital d’una persona 
de la vila. Ja s'han obert les votacions per triar el premi 
Trajectòria i la gala de lliurament de premis es durà a terme 
el divendres 20 de maig al teatre del Foment CiA.

Impuls a la construcció 
d'habitatges de protecció
L'Ajuntament de Sant Joan Despí farà 360 de nous

L'Ajuntament de Sant 
Joan Despí ha adjudicat 
la construcció de 185 

nous habitatges amb pro-
tecció, tant de compra com 
de lloguer, que es destina-
ran a veïns i veïnes. Del total 
d'habitatges, 105 s'ubicaran 

als blocs a mig edificar de 
l'avinguda de Barcelona i 80 
es construiran al barri de To-
rreblanca. Paral·lelament, el 
consistori ha fet un nou pas 
endavant en la tramitació 
del planejament urbanístic 
de l'entorn de l'estació de 

Rodalies, on hi ha previstos 
175 habitatges protegits. 
L'empresa adjudicatària 
promourà als dos edificis 
de l'avinguda de Barcelona 
un total de 105 habitatges 
protegits, el 70% seran de 
règim concertat i el 30% de 

règim general. A més, també 
urbanitzarà l'espai públic i 
viari que va quedar pendent. 
D'altra banda, el Ple va apro-
var el text refós per a la modi-
ficació del Pla General Metro-
polità a l'entorn de l'estació 
de Rodalies. El document re-
cull les indicacions dels infor-
mes tècnics i la resolució de 
les al·legacions presentades 
per a la transformació d'uns 
terrenys que acolliran la seu 
del grup Agrolimen i que 
permetran crear un nou parc 
d'habitatge protegit.

Foto: Aj. Sant Joan Despí

Membres del col·lectiu 
Batec, que protesta per la 
falta d'inversions a la xar-
xa de rodalies de Renfe, 
van precintar amb cinta 
aïllant els torns d'entrada 
d'una desena d'estacions 
(entre els quals estava 
Sant Feliu de Llobregat) i 
han convidat els passat-
gers a no pagar els seus 
bitllets. El col·lectiu va dur 
a terme d'aquesta manera 
la seva primera acció de 
protesta que, sota el lema 
'Si Madrid no paga, no 
paguem', denuncia el mal 
funcionament del servei 
de Rodalies, que atribuei-
xen a la falta d'inversions. 
La portaveu de Batec ha 
anunciat que el 25 de 
maig tindrà lloc la segona 
acció de protesta.

Precinten els 
torns de l'estació

Foto: LPdB

Dia de les Esquadres de 
l'RPMS, a Cornellà 
Es van atorgar 25 condecoracions, 406 felicitacions    
públiques individuals i col·lectives i 11 reconeixements

L’Auditori de Cornellà 
de Llobregat va acollir 
l’acte institucional del 

Dia de les Esquadres de la 
Regió Policial Metropolita-
na Sud (RPMS), amb un ple 
de gom a gom de convi-
dats i familiars de les deu 
àrees bàsiques policials 
que integren la regió. Amb 

aquest acte institucional, 
que es va organitzar en 
dos torns, es va fer reco-
neixement a la feina diària 
de tots els comandaments, 
caporals i agents que vet-
llen per la seguretat dels 
municipis que integren 
les comissaries de la Regió 
Metropolitana Sud."

Reconeixements
En el transcurs de l’acte es va 
lliurar felicitacions a membres 
del cos de Mossos d’Esquadra, 
a membres de Forces i Cossos 
de Seguretat de l’Estat, de la 
Policia Local, a membres del 
servei d’administració i judi-
cial. Cal esmentar que també 

s’han lliurat felicitacions a 
ciutadans, entitats i empre-
ses. Així mateix, en el marc de 
l’acte es van atorgar un total 
de 25 condecoracions, 369 
felicitacions públiques indivi-
duals, 37 felicitacions públi-
ques col·lectives i 11 reconei-
xements. El comissari cap de 
l’RPMS, Miquel Esquius, en el 
seu discurs va posar en valor el 
treball que dur a terme el cos i 
va remarcar “el gran sacrifici en 
el treball dels Mossos i que els 
resultats obtinguts és gràcies a 
un esforç col·lectiu”. També va 
afegir que “hi ha una alt accep-
tació de la ciutadania per la 
feina que desenvolupem”. Ac-
tualment, la regió Policial Me-

tropolitana Sud compta amb 
uns 2.400 mossos i mosses.

Exposició
A més, els assistents a l’acte 
van poder gaudir d’una 
exposició sobre la història 
dels Mossos d’Esquadra, 
amb imatges, llibres i docu-
ments originals de diferents 
èpoques del cos de Mossos 
d’Esquadra, juntament amb 

dos mossos habilitats amb 
els uniformes corresponents 
a les guerres carlines, els mi-
quelets i la granota emprada 
durant la Guerra Civil espan-
yola, aportats pel Grup del 
Servei Històric dels Mossos 
d'Esquadra. Una exposició 
organitzada per Miquel 
Ruiz, caporal de l’Àrea de 
Comunicació de la Regió 
Policial Metropolitana Sud.
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Els municipis consumiran          
a l’estiu aigua dessalada
L'ACA duu a terme la comissió de desembassament on es fixen les 
reserves d'aigua per als propers sis mesos on hi ha major demanda

Barcelona i altres cent 
municipis de la seva 
conurbació -entre ells 

del Baix Llobregat- consumi-
ran aquest estiu trenta-tres 
hectòmetres cúbics d'aigua 
dessalada i altres vint-i-dos 
d'aigua extreta de pous, se-
gons la reserva d'aigua feta 
per als propers sis mesos, 

va informar l'Agència Cata-
lana de l'Aigua. L'Agència 
va celebrar la reunió de 
l'anomenada comissió de 
desembassament del sis-
tema de subministrament 
Ter Llobregat, del que es 
proveeixen uns cent muni-
cipis de l'Alt Penedès, Anoia, 
Baix Llobregat, Barcelonès, 

Garraf, Maresme, la Selva, el 
Vallès Oriental i l'Occidental, 
la qual cosa representa una 
població d'uns cinc milions 
de ciutadans, per fixar les 
reserves d'aigua per a sis 
mesos, d'abril a setembre. 
L'ACA indica que aquests 
sis mesos suposen el perío-
de en el qual es produeix la 

major demanda d'aigua de 
l'any, la qual cosa coincideix 
amb les campanyes de risc, 
per la qual cosa s'ha buscat 
compatibilitzar “tots els usos 
amb l'estat dels embassa-
ments, que estan més baixos 
que fa un any”. Respecte als 
cabals ecològics per al man-
teniment del sistema, “seran 

d'obligat compliment” els 
que es preveuen a l'actual 
planificació hidrològica, entre 
ells de 3 a 3,5 metres cúbics 
en el Ter a Girona i entre 2 i 
3,3 en la desembocadura del 
Llobregat. L'ACA precisa que, 
en el cas que es produeixin 
pluges abans de l'estiu i mi-
llori la situació hídrica, si a mi-

tjan juny s'arriba a disposar 
de 45 hectòmetres cúbics, es 
podria ampliar la dotació de 
reg de 19 als 25 hectòmetres 
que s'usen habitualment per 
a una campanya completa. A 
més, es reservaria un hectò-
metre cúbic com a cabal ge-
nerador per millorar les con-
dicions ambientals del riu.

Foto: Arxiu

Aturada la sentència contrària a 
l’aplicació de la ZBE Rondes BCN
Continua sent vàlida, mentre que l'AMB inicia el tràmit per recórrer

L'Àrea Metropolitana de 
Barcelona (AMB) ha va-
lorat positivament la 

decisió del Tribunal Supe-
rior de Justícia de Catalunya 
(TSJC) de no executar provi-
sionalment la sentència que 
preveu anul·lar l'ordenança 
municipal de Barcelona 
que regula la Zona de Bai-
xes Emissions de les rondes 
de Barcelona (ZBE Rondes 

BCN). El vicepresident de 
Mobilitat, Transport i Sos-
tenibilitat de l'AMB, Antoni 
Poveda, ha destacat que, 
d'aquesta manera, la ZBE 
Rondes BCN "segueix sent 
plenament vàlida mentre 
es preparen els recursos a 
la sentència del TSJC". L'Àrea 
Metropolitana de Barcelona 
(AMB) ja ha iniciat el tràmit 
d'interposició d'un recurs 

de cassació al Tribunal Su-
prem per defensar la crea-
ció, aplicació i vigència de 
la ZBE Rondes BCN i en con-
tra de la sentència emesa el 
passat mes de març de 2022 
pel TSJC. Aquesta, que no es 
ferma, anul·la l'ordenança 
de l'Ajuntament de Barce-
lona que regula la ZBE Ron-
des BCN i, en conseqüència, 
podria deixar sense vigèn-

cia aquesta zona de baixes 
emissions pionera a Espan-
ya, una eina imprescindible 
per rebaixar la contamina-
ció de l'aire i que està im-
plantada amb èxit a més de 
220 ciutats d'Europa. L'AMB 
recorda que la ZBE Rondes 
BCN  ha contribuït a mi-
llorar significativament la 
qualitat de l'aire de la me-
tròpolis de Barcelona.

Foto: Arxiu

Preocupant pèrdua progressiva 
del mosaic agroforestal al Baix
És un fet que afavoreix l’augment del risc de propagació d'incendis 

Solament 78 dels 311 mu-
nicipis de la demarcació 
de Barcelona tenen un 

paisatge en mosaic que 
combina cultius, pastures i 
bosc, mentre que les loca-
litats amb paisatge continu 
forestal són 193, un aug-
ment del 84% des del 1956, 
la qual cosa augmenta el risc 
de propagació d'incendis 
forestals. Així ho conclou 
l'estudi 'A prova de foc', ela-
borat pel programa BCN 
Smart Rural amb dades car-
togràfiques que ha recopilat 

entre el 1956 i el 2018 rela-
cionant la superfície agríco-
la amb la superfície forestal 
de cada municipi i creant un 
nou indicador anomenat 'Ín-
dex de mosaic'. L'estudi, que 
destaca la importància de la 
gestió dels boscos i de fo-
mentar la ramaderia exten-
siva per evitar la propagació 
dels incendis, assenyala que 
a mitjans del segle passat el 
paisatge mosaic de cultius, 
pastures i boscos era el pre-
dominant als municipis bar-
celonins, però aquest model 

s'ha anat perdent en favor 
dels paisatges eminentment 
forestals. L'estudi ressalta 
que la reculada del mosaic 
agroforestal a favor d'un 
paisatge homogeneïtzat 
basat en masses arbrades 
contínues és generalitzat en 
la majoria de municipis de 
la província de Barcelona, 
la qual cosa augmenta les 
possibilitats de més propa-
gació dels incendis forestals. 
Actualment, nou de les dot-
ze comarques -Berguedà, 
Moianès, Osona, Bages, Baix 

Llobregat, Garraf, Maresme, 
Vallès Occidental i Vallès 
Oriental-, presenten un pai-
satge eminentment forestal.

Foto: Arxiu

Cinquena edició del Festival     
de Cinema Natura de Cervelló

La natura tornarà a ser protagonista a Cervelló. Del 
25 al 29 de maig se celebrarà el Festival de Cinema 
Natura, que enguany té per lema “5 anys, molts 

curts”. El certamen amb la inauguració de la mostra de 
les fotografies presentades al concurs fotogràfic sobre 
la biodiversitat. L’últim dia del Festival, el doctor Xavier 
Jeremías descobrirà els insectes que habiten al parc de 
la Timba, se celebrarà la Gala de lliurament de premis, es 
projectarà la pel·lícula Alcarràs de Carla Simón.

Els arbres metropolitans               
absorbeixen 132 tones de CO2

La presència d’arbres als parcs metropolitans implica 
l’absorció anual de 132 tones de carboni, fet que 
redueix la contaminació atmosfèrica i depura la 

qualitat de l’aire, i, per tant, millora la salut i la qualitat 
de vida dels ciutadans. Aquesta és una de les principals 
conclusions d’un estudi encarregat per l’AMB que 
analitza els indicadors socioambientals dels parcs 
metropolitans a partir de les dades de l’any 2020. El 
nombre d’arbres ha incrementat un 4% en dos anys.

La comarca s'implica en la          
jornada 'Let's Clean Up Europe!'

Diversos municipis del Baix Llobregat van tornar 
implicar-se en la iniciativa 'Let's Clean Up 
Europe!', una gran campanya a escala europea per 

conscienciar sobre la quantitat de residus que es llancen 
de forma incontrolada a la natura i així promoure accions 
de sensibilització a través de la recollida d'aquests residus 
abocats a espais naturals propers als nuclis urbans. 
Centenars de persones van participar en la iniciativa 
mediambiental on es van poder recollir tones de residus.

MEDI AMBIENT
Les platges es 
preparen per a la 
temporada de bany  

L'AMB ha intensificat les 
actuacions de muntatge 
i instal·lació de mobiliari i 

equipaments al llarg dels 30 
quilòmetres de platges del 
litoral metropolità perquè 
estiguin a punt de cara a la 
temporada d’estiu, que co-
mençarà oficialment a prin-
cipis de juny. Els temporals 
tardans d’aquesta primave-
ra, amb onatge important i 

persistent durant els mesos 
de març i abril, han obligat 
a replanificar el calendari 
de muntatge i reordenar els 
equipaments. Es faran 390 
analítiques de sorra entre 
maig i setembre per mesurar 
el control de qualitat sanitari 
de la sorra, els fongs i els lle-
vats. Enguany també es re-
cupera l’enquesta de platges 
i comptatge d’usuaris.
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Millora dels accessos al Parc del Pi Gros 
per a les persones amb mobilitat reduïda
Les obres van anar càrrec de l'Àrea Metropolitana de Barcelona, i durant la        
redacció del projecte es va tenir en compte les demandes de l'entitat ADISCAP

Durant la primera quin-
zena de maig es van 
fer les obres de millora 

de l’accessibilitat del Parc 
del Pi Gros, una zona ver-
da que gestiona el Servei 
de Promoció i Conservació 
de l’Espai Públic de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelo-
na. En concret, es van refer 
les rampes, canviant el pa-
viment, i així a les perso-
nes amb mobilitat reduïda 
els serà molt més còmo-
de i segur poder gaudir 
d’aquest espai de la ciutat. 
De fet, és una demanda de 
l’entitat ADISCAP, amb qui 

l’Ajuntament treballa colze 
a colze per millorar els ser-
veis i equipaments i fer-los 
més accessibles. Les obres 
van ser a càrrec de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelo-
na, que en la redacció del 
projecte també ha tingut 
en compte les demandes 
de l’entitat. Es va millorar 
el paviment de diverses 
rampes: la que connecta 
la plataforma de les barba-
coes amb la plataforma de 
l’aula ambiental i seguida-
ment amb la plataforma de 
jocs infantils. També es va 
actuar a l’accés al parc des 

del Camí de Sant Josep fins 
a la plataforma de jocs. El 
pressupost de l’actuació és 
de 93.925,37 €. La regidora 
de Medi Ambient, Sosteni-
bilitat i Espai Natural, María 

Peláez, ha explicat quines 
són les principals millores: 
“Amb la pavimentació de 
les rampes de connexió i 
esplanades guanyarem més 
accessibilitat al parc, evita-

rem les esquerdes i els des-
nivells que ara dificulten el 
pas a persones amb mobili-
tat reduïda”. En aquest sen-
tit, la regidora ha destacat 
“la gran tasca d’entitats com 
ADISCAP, amb qui treba-
llem per fer de Sant Vicenç 
dels Horts una ciutat més 
inclusiva”. L’alcalde, Miguel 
Comino, ha dit que “tenim 
la gran sort com a muni-
cipi de comptar amb un 
parc natural molt a prop del 
casc urbà” i ha afegit que 
l’accessibilitat a l’espai pú-
blic com a “una de les prio-
ritats del Govern Municipal.”

Pallejà ja té a punt per gaudir 
d’una nova edició del Carnestiu

Pallejà no vol deixar passar l’oportunitat de celebrar el 
Carnestoltes amb els seus veïns i les seves veïnes i és 
per això que aquest any organitzarà una nova edició 

del Carnestiu, que arribarà el dissabte 28 de maig. Les 
activitats, però, s’iniciaran divendres 27 amb una festa de 
precarnaval a la Sala Pal·làdius a càrrec dels Quarantins i 
amb una temàtica: la pel·lícula Grease.

Santa Coloma de Cervelló activa 
una nova associació de voluntaris

Coincidint amb la celebració de la Festa de la Cirera i 
l’Agricultura, s’espera que iniciï la seva activitat l’Associació 
de Voluntaris i Voluntàries de Protecció Civil de Santa 

Coloma de Cervelló, una entitat creada amb l’objectiu de 
donar suport als cossos de seguretat davant d’emergències 
que es puguin produir, així com en el desenvolupament 
d’operatius de prevenció, entre altres funcions. 

Les passejades entre cirerers de 
flors aplega més de 400 persones 

L’espectacle dels cirerers en flor va tornar a atreure 
nombrosos visitants a les passejades entre els camps 
de cireres de Sant Climent de Llobregat els caps de 

setmana del 26 i 27 de març i del 2 i 3 d’abril. Un total de 
433 persones van prendre part d’una activitat que, a més de 
permetre poder veure els cirerers es va complementar amb 
les explicacions de pagesos locals sobre el conreu del fruit.

Fotos: Aj. Sant Vicenç dels Horts

La Diputació de Barcelona 
ha iniciat les obres per a 
la instal·lació d’un pas de 
vianants semaforitzat al Pk 
0,850 de la carretera BV-
2005. Les obres, que tenen 
un import d’adjudicació 
de 111.844,86 euros i un 
termini d’execució de dos 
mesos i mig, comportaran 
també el trasllat de para-
da de bus al carril central 
i adequar els itineraris de 
vianants existents. Durant 
les obres, es regularà el 
trànsit amb pas alternatiu 
mitjançant personal.

Obres a la 
BV-2005

FEM 
RENOVABLES 
FEM 
AUTOCONSUM

#Renovables2030diba
www.diba.cat/mediambient

La Diputació de Barcelona treballa per la transició energètica i la protecció del planeta. Invertim 
66 milions d’euros en energies renovables per reduir les emissions i rebaixar la factura energètica 
dels municipis de la província de Barcelona.
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IMATGES DEL MES

Es va celebrar l’acte institucional d’inauguració de la 
nova seu de la Federació Catalana d’Handbol, que, 
des del passat mes de febrer, està ubicada al municipi 
baixllobregatí de Sant Vicenç dels Horts. 

La plaça Lluís Companys de Cornellà va acollir la mostra 
"Posa-li cara al voluntariat", en què una quinzena 
d'entitats de la ciutat van donar a conèixer els projectes 
de voluntariat que estan en marxa actualment a la ciutat.

L'Edifici de la República de Castelldefels va acollir l'acte de 
presentació de l’Associació ArtiMent. Una entitat que va 
néixer motivada per les necessitats en la salut mental de les 
persones que s'ha vist deteriorada arran de la pandèmia.

Fotos:  Ajuntaments-Manolo Gol-FCH-LPdB-CUP-HC Sant Jusst

Sota el lema “El Baix Llobregat exigim: aigua, llum i sostre” 
un centenar de persones es va manifestar pels carrers de 
Molins de Rei. La CUP i diversos col·lectius per a la defensa 
de l’habitatge van participar en la convocatòria.

Es va presentar la dragona Espurna, una bèstia de foc que 
il·luminarà els correfocs i les festes de Sant Joan Despí. Ha 
nascut gràcies a la Colla Infantil de Diables de la ciutat i té la 
pell molt acolorida, a tall de trencadís modernista.

Esplugues de Llobregat va acollir la constitució de la Taula 
Social Metropolitana, amb l'objectiu ser un espai de diàleg i 
d'intercanvi de coneixements sobre les problemàtiques i els 
reptes socials que afecten al 36 municipis que en formen part.

Gran èxit de participació ciutadana a La Fira-64a Exposició 
Nacional de Roses de Sant Feliu de Llobregat. El comerç, 
la cultura i la gastronomia locals es van sumar a totes les 
activitats a l'entorn de la rosa. 

Punt final a la temporada de l'HC Sant Just a l'OKLliga Plata. 
L'equip de Ferran Pujalte va finalitzar en la sisena posició de 
la classificació. El balanç dels grocs va ser de vuit victòries, 
set empats i set derrotes. Sa sumar 31 punts. 

La música va ser protagonista a Atrium per celebrar una 
nova edició del 'Cantem Junts'. Enguany, més de 500 infants 
entre 2n i 4t de primària de dotze escoles de Viladecans van 
participar-hi en aquesta cantata entre el 3 i el 6 de maig.

La platja de Gavà disposa novament aquest estiu de la 
bandera blava que atorga el tribunal internacional de la 
Fundació d’Educació Ambiental. És una de les tres del Baix 
Llobregat, les Lluminetes i del Baixador de Castelldefels.

L'Associació Esportiva Prat i el Club Atlètic Prat Delta van 
arribar a un acord per unir forces a partir de la temporada 
22-23 aprovat el dia 29 d'abril a l'assemblea extraordinària. 
També es van incorporar nous directius. 

L'Ajuntament de Sant Boi va rebre el Segell Infoparticipa per 
la transparència del web municipal amb una puntuació del 
100%, reconeix la transparència informativa dels webs dels 
ajuntaments i altres administracions públiques.

El Moto Club Corbera va organitzar el 8 de maig una setena 
Trobada de Motos Clàssiques amb una gran participació. 
L'entitat va destinar la recaptació de la trobada a una entitat 
dedicada a erradicar les violències masclistes. 

Més de 180 infants van participar en la Festa de l'Arbre a 
Fontpineda (Pallejà). Es van organitzar diverses tallers d'oci 
ambiental , es van plantar arbres i arbustos i es va fer  una paella 
solidària. Els fonts recaptats van ser donats a la Xarxa Solidària. 

El Parc de Torreblanca va ser escenari el 8 de maig de l’acte 
d’homenatge  a les persones del Baix Llobregat deportades 
als camps de concentració nazis. A més dels parlaments 
institucionals es va organitzar diverses activitats.
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OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior núm. 23-24 
del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet

CALDERAS DE CALEFACCIÓN MÁS SEGURAS, MÁS PEQUEÑAS
Y DE MENOR CONSUMO, TOTALMENTE AUTOMÁTICAS

Thema CONDENS
25

55 €/mes

ECOTEC
VMW ES 246/5-5

51 €/mes

CERAPUR comfort
ZWBE 25-3C

51 €/mes

NEODENS PLUS
24/24F ECO

46 €/mes

la nueva calefacció

TODO INCLUIDO: caldera, 
instalación e IVA incluido

PAGO AL CONTADO 9% 
DESCUENTO

Disponemos de todos los  
modelos y potencias de calderas

¡¡PLAN “RENOVE” CALDERAS-CALEFACCIÓN!!

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 93 490 96 45

nueva 

CALDERAS DE CONDENSACIÓN

3 añossin interesesy sin entrada

0%

CONSULTAS Y OFERTAS EN NUESTRA WEB:

www.moherclima.com

REPORTATGE

Aposta per les renovables
La Diputació destina prop de 70 milions d’euros per finançar actuacions als municipis de la demarcació

L
a Diputació de Barce-
lona destina prop de 
70 milions d’euros per 
finançar actuacions 
als municipis de la 
demarcació per im-

plantar energies renovables 
i reduir el cost elèctric, com 
plantes fotovoltaiques a gran 
escala, calderes de biomassa 
i actuacions en l’enllumenat 
públic.  “Es una aposta de-
cidida per implementar 
massivament les energies re-
novables”, expressa el respon-
sable d’Acció Climàtica de la 
Diputació, Xesco Gomar, en la 
presentació del programa Re-
novables 2030. Gomar indica 
que, amb aquest programa, 

la factura elèctrica dels ens 
locals es reduirà en més de 
10 milions d’euros -ara podria 
ser el doble, perquè el càlcul 
es va fer abans de la pujada 
del preu de l’energia- i evitarà 
l’emissió de prop de 26.000 to-
nes d’emissions de CO2 a l’any.

Finançament
El programa Renovables, amb 
recursos propis de la Diputa-
ció, és de 50 milions d’euros, 
al que cal sumar 12 milions 
més que reparteix l’entitat 
supramunicipal per a d’altres 
actuacions de menor escala 
i 5 milions de fons europeus 
FEDER. La Diputació destinarà 
fons essencialment per a la 

instal·lació de plantes foto-
voltaiques d’autoconsum i de 
calderes de biomassa (en tots 
dos casos per més de 80 qui-
lowatts), així com actuacions 
per a enllumenat públic que, 
almenys, contemplin canvis 
d’un mínim de 300 punts de 
llum. Cada municipi -excepte 
l’Ajuntament de Barcelona- 
pot demanar un màxim d’1,5 
milions d’euros, per cobrir 
com a màxim el 90% del pres-
supost de les actuacions. Dels 
50 milions d’euros del progra-
ma Renovables, la Diputació 
ja ha rebut sol·licituds per 78 
projectes, per un valor de 30 
milions d’euros. El programa 
Renovables té finançament 

previst fins a l’any 2024, 
però Gomar està convençut 
que s’executarà al 100% i 
que seguirà en la següent 
legislatura amb més fons: 
“Això ha vingut per quedar-
se; el món local està amb 
això i tothom està d’acord, 
perquè la crisi climàtica, per 
desgràcia, és estructural i 
perdurarà”, ha subratllat. 
Gomar ha lamentat que 
Catalunya estigui “a la cua 
d’Espanya en implementa-
ció de renovables’ i ha dit 
a la Generalitat que la Di-
putació sempre està ‘oberta 
al diàleg” i a col·laborar per 
estendre l’energia verda, en 
col·laboració amb el territori. 

Programa municipal 'MESBarcelona'

El primer tinent d’alcalde de l’Ajuntament de Barcelona, 
Jaume Collboni, ha proposat estendre a tota la regió 
metropolitana el programa municipal ‘MESBarcelona’ 

per posar plaques fotovoltaiques a les cobertes dels 
blocs de cases. Collboni ha llançat aquesta idea en una 
conferència en el marc del cicle ‘Fer metròpoli’ que 
organitza RethinkBCN, en la qual ha proposat un ‘pacte 
d’infraestructures metropolitanes’ per afrontar els reptes 
del canvi climàtic i la transició digital. El primer tinent 
d’alcaldia de Barcelona ha estimat que amb la fórmula de 
cooperació público-privada per a la instal·lació de plaques 
fotovoltaiques que s’està aplicant a Barcelona, a la regió 
metropolitana es podrien generar 830 MW a l’any, la qual 
cosa cobriria les necessitats energètiques d’un milió de 
persones fins al 2030. Segons Collboni, per fer realitat 
aquesta iniciativa, que és una de les que ha concretat del 
pacte d’infraestructures, ‘caldria invertir 1.600 milions 
d’euros’, i ‘generaria 60.000 llocs de treball’ i convertiria 
els municipis de la Regió Metropolitana ‘en autèntics 
productors d’energia fotovoltaica’. El líder socialista 
barceloní ha lamentat que Catalunya estigui a la cua 
d’Espanya en la implantació de plaques fotovoltaiques, 
cosa que ha atribuït al ‘desgovern’ i ‘la falta de coratge’ dels 
últims governs de la Generalitat. En canvi, ha manifestat 
la seva satisfacció per ‘la revolució’ que està generant el 
projecte d’instal·lar sostre solar en edificis d’habitatges a 
cost zero per a les comunitats que impulsa l’Ajuntament de 
Barcelona amb la col·laboració d’empreses energètiques 
pel qual ja s’estan estudiant més de 1.400 sol·licituds.

Foto: Arxiu
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SUCCESSOS

La Guàrdia Civil detecta infraccions 
a dos tallers mecànics a Cornellà
Podrien suposar un risc per al medi ambient i per a la seguretat local i dels treballadors

La Guàrdia Civil, en 
col·laboració amb Inspec-
ció de Treball i Seguretat 

Social, va detectar nombroses 
infraccions sobre residus i abo-
caments, seguretat industrial i 
activitats classificades durant 
una inspecció a dos tallers me-
cànics a Cornellà de Llobregat.
Agents de diferents unitats 
de la Guàrdia Civil amb seu a 
Vilanova i la Geltrú, al costat 
de personal d'Inspecció de 
Treball, van realitzar el passat 
8 d'abril una inspecció a dos 
tallers mecànics de Cornellà 

de Llobregat. Durant el servei, 
enfocat a detectar activitats 
irregulars realitzades en ta-
llers mecànics, es van detectar 
nombroses infraccions com 
manca de llicència mediam-
biental municipal, manca de 
cartells informatius, no estar 
donat d'alta en l'Agència Ca-
talana de Seguretat, deficièn-
cies en l'emmagatzematge de 
gasoil (cablejat en mal estat 
i cubetes no homologades), 
la utilització de gasoil bonifi-
cat sense tenir l'autorització i 
nombroses irregularitats en el 

tractament de residus, com a 
emmagatzematge de mate-
rials perillosos per un temps 
superior a l'indicat. A més, en 
un dels reconeixements els 
responsables d'Inspecció de 
Treball van comprovar que hi 
havia un treballador en situa-
ció irregular en trobar-se realit-
zant aquesta activitat mentre 
rebia una prestació.

Apunyalament
D'altra banda, els Mossos 
estan investigant la identi-
tat de l’autor d’un apunya-

lament el passat 19 d’abril 
a la plaça de Sant Ildefons. 
Una baralla entre dos homes 
va acabar amb l’agressió 
d’un d’ells per l’esquena. La 
víctima va haver de ser tras-

lladada amb ambulància a 
l’Hospital de Bellvitge. Es 
desconeixen les causes que 
va provocar l’apunyalament 
amb l’arma blanca i que li va 
poder costar la vida. 

Detinguts tres 
'Boixos nois'

Troben mort un home dins un 
cotxe al Prat de Llobregat

El Sistema d’Emergències Mèdiques (SEM) va 
certificar el passat 6 de maig la mort d’un home al 
Prat de Llobregat, que es trobava a l’interior d’un 

cotxe estacionat a la via pública al carrer de Lo Gaiter 
del Llobregat. L’avís el va donar la Policia Local al voltant 
de les dues de la tarda. La víctima patia una malaltia 
terminal, encara que es desconeixen la causa de la seva 
mort al tancament de la present notícia. Els Mossos 
d’Esquadra van obrir una investigació per aclarir els fets.

Exampada per tràfic de drogues 
i robatori en trasters a Sant Joan

Els Mossos d’Esquadra investiguen la identitat dels autors 
d’un robatori amb força a Sant Joan Despí. Els fets van 
succeir el passat 20 d'abril a la matinada quan uns lladres 

van entrar en una comunitat de veïns del carrer Major del 
municipi baixllobregatí i van sostreure diversos objectes 
dels trasters. D'altra banda, es va detenir una dona, de 45 
anys, per vendre drogues i, per tant, per un delicte contra 
la salut pública. Els agents policials van descobrir que duia 
tres grams de cocaïna, una bàscula de precisió i una navalla. 

Conduïa contra direcció i sense 
carnet per l'A-2 a Sant Vicenç

Un conductor, de vint-i-quatre anys, va ser detingut 
pels Mossos d'esquadra de trànsit quan estava 
conduint el seu vehicle contra direcció per l’A-2 

(pk 602), al terme municipal de Sant Vicenç dels Horts, 
posant en perill la vida i la integritat de les persones que 
circulaven per la via. Segons fonts policials, l’infractor, 
d’origen veneçolà i resident a Esplugues de Llobregat, 
tampoc tenia permís de conduir. Els fets van passar el 
passat dimarts 10 de maig. 

Foto:  Guàrdia Civil

Cau una banda que va defraudar 
amb estafes amb targetes bancàries
Entre els municipis afectats es troba Sant Feliu de Llobregat i Molins de Rei

La Policia Nacional va 
desmantellar un grup 
organitzat dedicat a co-

metre estafes amb targetes 
bancàries que operava des 
de l'àrea metropolitana de 
Barcelona (entre els quals es 
troben els municipis de Sant 
Feliu de Llobregat i Molins 
de Rei) i dues poblacions del 
Maresme (Mataró i Caldes 
d’Estrach), en un frau amb 
víctimes a tot Espanya que 
supera els 100.000 euros i 
pel qual han estat detingu-
des quatre persones. La ban-
da cometia aquestes estafes 
a través del mètode conegut 
com 'phising-smshing', és a 
dir, realitzant càrrecs fraudu-

lents mitjançant el sistema 
contacless del terminal de 
diferents comerços.

Engany
Per a això, els integrants 
del grup suplantaven la 
identitat de les víctimes, 
després d'haver-les en-
ganyat per accedir a la 
seva informació financera 
després d'enviar-los mis-
satges de text tipus SMS 
simulant ser una entitat 
comercial d'una pàgina 
web. D'aquesta manera, 
aconseguien obtenir de 
les seves víctimes tota la 
numeració de la targeta 
bancària, la data de cadu-

citat i el codi de verificació 
(CVV). La banda operava 
principalment a l'àrea me-
tropolitana de Barcelona i 
a les localitats de Mataró 

i Caldes d'Estrach (Ma-
resme), i entre els quatre 
detinguts hi ha els seus 
caps. La Policia Nacional 
ha quantificat en més de 

100.000 euros els perjudi-
cis ocasionats amb aques-
ta modalitat a les nombro-
ses víctimes repartides per 
tota la geografia espanyola.

Robatori en una 
benzinera

Foto: Policia Nacional

Mor un home a Vallirana en 
caure per un terraplè

Un home, de 73 anys, va perdre la vida accidentalment 
el passat 28 d'abril a Vallirana. Els fets van passar al 
voltant de les 21:30 hores quan un avís va alertar d’un 

accident al carrer Colòmbia del municipi baixllobregatí. 
La policia, que va obrir una investigació per aclarir el 
succés, té com a principal hipòtesi que la víctima va caure 
pel terraplè en perdre l’equilibri amb la mala sort que 
es va colpejar amb una pedra. El Servei d’Emergències 
Mèdiques (SEM) no va poder fer res en arribar al lloc.

Detenen un home per tocaments 
a una noia en un autobús

Un home, de cinquanta-cinc anys, va ser detingut 
per fer tocaments a una noia dins d'un autobús a 
Esplugues de Llobregat, segons van informar els 

Mossos d'Esquadra. Els fets van tenir lloc el passat 19 
d'abril al matí a la línia 67. Després de ser víctima de 
l'abús sexual, la noia va alertar del fet al conductor, 
que va aturar el vehicle i va bloquejar les portes per no 
deixar marxar l'individu fins que arribés la policia. Un 
cop al lloc, els agents policials el van detenir.

Jutgen als assaltants al centre 
de menors de Castelldefels

Es va jutjar a l’Audiència de Barcelona l’assalt a un centre 
de menors a Castelldefels, que va passar el 2019. Quatre 
homes, els únics que es van poder identificar d'un grup 

d'unes vint-i-cinc, van ser acusats de participar en els fets. 
Aquests van acceptar els fets en un acord amb Fiscalia i 
Generalitat, a canvi de multes i una pena que evités l'ingrés 
a la presó, però, tot i això, no van poder impedir el judici, 
que va quedar vist per a sentència -al tancament de la 
notícia-. I és l'acusació popular es va oposar al pacte.

Els Mossos d'Esquadra 
van detenir tres 
membres dels 'Boixos 

Nois', seguidors radicals 
de l’FC Barcelona, i n'han 
denunciat tres més per 
un atac en grup el nov-
embre passat, abans d'un 
partit, contra membres 
de les 'Brigadas Blanquia-
zules', els ultres de l'RCD 
Espanyol, en un bar de 
Cornellà. Els tres detin-
guts van quedar nen lli-
bertat després de passar 
a disposició judicial, si bé 
a un d'ells el jutjat li va 
prohibir de forma caute-
lar apropar-se a menys 
de 500 metres de les víc-
times i del bar on es va 
produir la baralla.

La policia autonòmi-
ca està investigant la 
identitat dels autors 

d'un robatori amb força 
que va succeir el passat 
dilluns 18 d'abril a la mati-
nada a l'avinguda de Bar-
celona de Molins de Rei. Els 
lladres van poder accedir 
a l'interior de l'establiment 
després de trencar un vi-
dre. Segons va poder saber 
La Premsa del Baix, se'n van 
endur la màquina de tabac 
entre altres articles. 
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Olesa, Sant Feliu i El Prat, 
entre els ajuntaments més 
avançats digitalment
En la setena edició dels Reconeixements Administració Oberta es van atorgar 
vuitanta-un a ajuntaments i consells comarcals que premia el consorci AOC

La setena edició dels Re-
coneixements Adminis-
tració Oberta que atorga 

el consorci Administració 
Oberta de Catalunya (AOC) 
ha reconegut als ajuntaments 
i consells comarcals  en la 
transformació digital de la 
seva categoria. Cal destacar 
als Ajuntaments d’Olesa de 
Montserrat, Sant Feliu i El Prat.

Segons l’IMD
Aquests reconeixements es 
donen d’acord amb l’Índex de 
Maduresa Digital (IMD) que 
elabora l’AOC, una iniciativa 
única a escala europea que es 
determina a partir de l’anàlisi 
d’uns indicadors objectius, les 
dades d’ús dels serveis AOC i 
l’anàlisi dels webs dels ajun-
taments i consells comarcals. 
L’IMD permet avaluar amb 
rigor el grau de maduresa de 
la transformació digital d’un 

ens públic i ofereix així a les 
administracions locals infor-
mació valuosa per conèixer 
la seva situació, els seus punts 
forts i els àmbits de millora, 
així com per comparar-se 
amb altres administracions 
similars o bé amb les que li-
deren la transformació digital. 
L’IMD permet avaluar amb ri-
gor el grau de maduresa de la 
transformació digital d’un ens 

públic i ofereix així a les admi-
nistracions locals informació 
valuosa per conèixer la seva 
situació, els seus punts forts i 
els àmbits de millora, així com 
per comparar-se amb altres 
administracions similars o bé 
amb les que lideren la trans-
formació digital. L’acte de lliu-
rament dels Reconeixements 
Administració Oberta 2021 
es va celebrar al Teatre Audi-
tori de Llinars del Vallès sota 
la presidència de l’alcalde 
d’aquesta localitat, Martí Pu-
jol, i va comptar amb les in-
tervencions del secretari de 
Polítiques Digitals de la Ge-
neralitat de Catalunya, David 
Ferrer, el president de Local-
ret, Jaume Oliveras, i la direc-
tora de l’AOC, Àstrid Desset. 
Durant la seva intervenció, el 
secretari Ferrer va destacar la 
importància d’aquest guar-
dons “perquè cal reconèixer 

la feina que fan les adminis-
tracions locals per transfor-
mar-se digitalment, millorar 
així els serveis que presten a 
la ciutadania i, en definitiva, 
avançar cap a una nació di-
gital amb una administració 
robusta al servei de les perso-
nes”. El secretari de Polítiques 
Digitals va afegir: “si a la da-
rrera edició destacàvem com 
la digitalització havia permès 
mantenir la prestació de ser-
veis durant la pandèmia, avui 
hem de subratllar l’efecte de 
la maduresa digital de les ad-
ministracions públiques en 
la reducció de la petjada de 
carboni de l’activitat admi-
nistrativa i en la millora de la 
qualitat de vida de la ciuta-
dania”. En aquest sentit, Fe-
rrer ha destacat que el nivell 
de digitalització dels ajunta-
ments i ens locals continua 
creixent any rere any.

El taxi metropolità es digitalitza

E ls taxis de l’àrea metropolitana de Barcelona 
digitalitzaran el seu servei mitjançant una nova 
eina en l’aplicació AMB Mobilitat anomenada Picmi, 

que permetrà als usuaris demanar un taxi des del seu 
telèfon mòbil. La presidenta de l’Institut Metropolità 
del Taxi (IMET), Laia Morent, ha explicat aquest matí en 
roda de premsa que l’eina té la intenció de substituir 
digitalment la situació de sortir al carrer i esperar a 
què aparegui un taxi lliure per parar-ho aixecant la mà. 
Els 10.500 taxis de l’àrea metropolitana de Barcelona 
íntegrament oferiran el servei mitjançant l’app, que 
s’engegarà després d’aquest estiu. Fins ara, només 
el 50% dels taxis operatius a l’àrea metropolitana 
estaven adherits a radioemissores o aplicacions que 
ofereixen un servei similar. L’Institut Metropolità del 
Taxi ha indicat que el desenvolupament de l’aplicació, 
que tindrà un cost de 300.000 euros, serà finançat pels 
fons europeus Next Generation.

Incorporació a Tech Barcelona 

El promotor i operador mundial de centres comercials 
Unibail-Rodamco-Westfield (URW) s’ha incorporat a 
l’associació Tech Barcelona com a soci corporatiu 

per participar activament en el desenvolupament i 
aplicació de solucions tecnològiques que impulsin la 
transformació del sector. URW és propietari dels centres 
Westfield Glòries i Westfield La Maquinista, a Barcelona, 
i Splau, a Cornellà de Llobregat, i en total posseeix 85 
centres comercials repartits per 12 països, a través dels 
quals dona feina a més de 2.800 persones. Segons la 
directora de país d’URW a Espanya, Marilyne Mesiano, 
aquesta incorporació suposa una gran oportunitat 
per aportar el seu coneixement global en el sector al 
desenvolupament local, alhora que suposarà un impuls 
per a la companyia que els permetrà seguir treballant 
en la millora de l’experiència del client.

Foto:  Arxiu
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Balanç dels cinc anys    
de l’Ateneu Cooperatiu
S’han creat 146 empreses i entitats d’economia social

Un total de 146 noves 
empreses i entitats 
d’economia social s’han 

creat al Baix Llobregat des 
del 2016. L’Ateneu Cooperatiu 
del Baix Llobregat ha acom-
panyat la constitució de 109 
d’aquests projectes econò-
mics i 37 més s’han creat grà-
cies als Projectes Singulars. 
Tant els Ateneus Cooperatius 
com els Projectes Singu-
lars són part del Programa 
d’Economia Social de la Gene-
ralitat. Tot plegat, ha generat 
580 nous llocs de treball (335 
a través dels projectes acom-
panyats per l’Ateneu Coo-
peratiu i 245 dels Projectes 
Singulars). Per fer-ho possible, 
el Departament d’Empresa i 
Treball ha invertit un total de 
6.919.616,47 € (3.384.567,10 

€ milions a través de l’Ateneu 
Cooperatiu i 3.535.049,37 € 
dels Projectes Singulars). A 
més, en els cinc anys de vida 
de l’Ateneu, 11.491 persones 
han participat en les activitats 
que ha organitzat. Són dades 
facilitades aquest passat di-
mecres 4 de maig en la pre-
sentació del balanç dels cinc 
primers anys del Programa 
d’Economia Social del Depar-
tament d’Empresa i Treball de 
la Generalitat a l’Ateneu Coo-
peratiu del Baix Llobregat. 

Després de la presentació del 
balanç, es va visitar diferents 
projectes cooperatius de la 
comarca que s’han vist be-
neficiats en aquests anys pel 
Programa d’Economia Social 
de la Generalitat. En concret, 
es van visitar in situ la comu-
nalitat urbana de Sant Feliu 
de Llobregat, i els projectes 
d’Heres Social i Uikú Cowor-
king, espai en què s’allotja 
i que comparteix amb els 
projectes La Rachola i Do-
mingo Recreativos.

El Cercle d’Economia 
vol l’ampliació del Prat

El president del Cercle d’Economia, Javier 
Faus, va reclamar, un cop més, un millor 
finançament per a Catalunya, perquè 

recuperi el lideratge econòmic del país, i va 
demanar a la Generalitat que torni a la taula 
de negociació amb el govern central per fer 
possible l’ampliació de l’Aeroport del Prat.

Participació pratenca 
a la fira Alimentària

La Cooperativa Agrícola del Prat de 
Llobregat va participar en la fira 
Alimentaria per primera vegada, per 

defensar la feina de la pagesia pratenca i 
posar en valor els productes que conrea. La 
Carxofa Prat va ser la gran protagonista de 
la presència de l’entitat pratenca.

Premis a les Millors 
Iniciatives Empresarials

El Centre d’Empreses Procornellà i 
l’AMB organitzen els primers Premis 
Metropolitans a les Millors Iniciatives 

Empresarials amb l’objectiu de reconèixer 
i guardonar els projectes empresarials més 
destacables en l’àmbit de la tecnologia i la 
innovació econòmica i social.

Cinc ciutats del Delta 
constitueixen el PECT

Castelldefels, Gavà, El Prat, Sant Boi i 
Viladecans van constituir el Consell 
del Projecte d’Especialització i 

Competitivitat Territorial (PECT) InnoDelta. 
Comporta la posada en marxa o acceleració 
de programes d’innovació impulsats pels 
ajuntaments i els centres ICFO i CIMNE.

Foto: CCBL

L’ocupació hotelera l’any 
2021 va ser del 37,7%
El12% de la població del Baix treballa en el sector turístic

El 16% de les empreses  
i el 12% de la població 
ocupada del Baix Llo-

bregat desenvolupen acti-
vitats econòmiques relacio-
nades amb el sector turístic. 
Mentre el total d’empreses 
de la comarca creixen en un 
2% respecte 2020, les del 
sector turístic ho fan en un 
3%. El ritme de creixement 
de la població ocupada 
però, és major en el conjunt 
d’activitats econòmiques 
de la comarca (+7%) que 
en les turístiques (+2%). 
Un total de 25.027 noves 
contractacions registrades 
a activitats turístiques en el 
2021. El 82% dels contrac-
tes registrats van ser tem-
porals. Creix el nombre de 
contractes registrats res-

pecte 2020 tot i que no es 
recupera la xifra de 2019, 
ja que es registren un 42% 
contractes menys. Només 
l’activitat d’agències de 
viatges i operadors turís-
tics registren una variació 
interanual negativa (35% 
contractes menys respecte 
2020). Creix el volum de 
població ocupada en el 
sector. El nombre de po-
blació ocupada registrada 
en el 2021 (40.138) es situa 
com el quart any amb ma-
jor nombre d’ocupats des 
de 2008 (només per da-
rrera dels anys 2009, 2010 
i 2019). El ritme de creixe-
ment de l’ocupació en tu-
risme és menor a l’observat 
en el conjunt de les activi-
tats de la comarca. 37,7% 

d’ocupació de les places 
ofertes en els hotels del 
Baix Llobregat en el 2021. 
606.432 turistes i 1.255.741 
pernoctacions. Els turistes 
que s’allotgen als hotels 
de la comarca són ma-
joritàriament espanyols 
(69% del total). Catalunya, 
França, Madrid i València 
principals procedències  
dels clients als hotels del 
Baix Llobregat en el 2021.

Foto: Arxiu

Es presenta el projecte 
"De l’hort a la taula"
Impulsat pels Ajuntaments de Castelldefels, Gavà i Begues

Castelldefels va acollir la 
presentació del projecte 
“De l’hort a la taula: im-

plementació tecnològica de 
valor Km.0”, sorgit d’un con-
veni impulsat pels Ajunta-
ments de Castelldefels, Gavà i 
Begues. Aquest projecte està 
emmarcat en el programa 
Treball, Talent i Tecnologia 
de la Diputació de Barcelo-
na i vol impulsar la transfor-
mació digital mitjançant la 
consolidació de la cadena 
de valor de l’alimentació i la 
indústria auxiliar vinculada a 
la ciutat, fomentant aliances 
estratègiques dels principals 
actors públic-privats del te-

rritori i en col·laboració i coor-
dinació amb els tres ajunta-
ments. Tots tres ajuntaments 
s’han posat d’acord a l’hora 
d’impulsar polítiques i serveis 
per ajudar a transformar digi-
talment la cadena de valor de 
l’alimentació, que inclou em-
preses i persones vinculades 
als sectors de la producció 
d’aliments, transport i logís-
tica especialitzada, empreses 

fabricants, consultories espe-
cialitzades, investigadors es-
pecialitzats, canal HORECA, 
etc. El programa incorpora 
itineraris per digitalitzar a les 
persones que treballen em-
preses de la cadena de valor 
de l’alimentació i itineraris 
per tal que les empreses vin-
culades incorporin elements 
tecnològics i digitals que les 
facin més competitives.

Carlos Gallardo, nou 
president d’Almirall

El fins ara president d’Almirall, Jorge 
Gallardo, va cedir el comandament de 
la companyia al seu fill Carlos Gallardo 

en la junta general d’accionistes celebrada 
a Barcelona, de manera que la tercera 
generació de la família propietària d’aquesta 
cotitzada arriba ara a la presidència.

Aragonès visita la 
farmacèutica Reig Jofre

El president de la Generalitat, Pere 
Aragonès, va visitar la planta de la 
farmacèutica Reig Jofre situada a Sant 

Joan Despí. Aragonès va agrair a l’empresa 
pel seu compromís durant la pandèmia 
i per haver “garantit el subministrament 
durant els moments més complicats”.

Seat vol prejubilar més 
de 1.000 treballadors 

La direcció de Seat ha plantejat als 
sindicats un pla de prejubilacions per 
gestionar l’excedent de llocs de treball 

que suposarà la fabricació massiva del 
vehicle elèctric i que s’aplicaria a partir 
dels 61 anys d’edat de forma voluntària, 
cosa que afectaria uns 1.130 treballadors.

Jordi Llach, director 
de Nestlé Espanya

Jordi Llach, director del negoci de 
productes culinaris a nivell europeu, 
relleva Jacques Reber al capdavant 

de Nestlé Espanya, ubicada a Esplugues, 
i Portugal, atès que el fins ara director 
general de la regió ibèrica ha estat nomenat 
responsable de recursos humans a Europa.

Foto: Aj. Castelldefels

Continua augmentant   
la renda de les famílies
El Baix Llobregat, entre les comarques capdavanteres

La renda disponible de 
les famílies va augmen-
tar el 2019 tant al Baix 

Llobregat com al conjunt 
de l’Àmbit Metropolità i de 
Catalunya. El creixement 
però és menor a la comarca 
que al conjunt de Catalun-
ya i a l’Àmbit Metropolità.  
La comarca continua amb 
una renda familiar per cà-
pita inferior a la de l’Àmbit 
metropolità, tot i que és su-
perior a la catalana. El Baix 
Llobregat se situa entre les 
comarques amb major ren-
da familiar disponible per 
habitant i com la segona 
comarca amb major pes de 

la remuneració d’assalariats 
com recurs de renda. La ren-
da mitjana per habitant  a la 
comarca va ser de 18.900 
euros, 600 més que l’any 
anterior, i se situa per sota 
de la mitjana de l’Àmbit 
Metropolità (19.400 €) però 
per sobre del conjunt de la 
renda familiar disponible 
de Catalunya (18.200  €). 
El Baix Llobregat es manté 
com la segona comarca de 
Catalunya amb major ren-
da familiar disponible per 
habitant. Sant Just Desvern 
continua sent el munici-
pi amb el nivell més alt de 
renda per habitant, amb 

29.700 € de mitjana. Be-
gues (22.700 € ), Esplugues 
(22.300 €),  Collbató (22.100 
€) i Castelldefels (21.600 €), 
són els altres municipis del 
Baix Llobregat amb major 
renda familiar per habitant.

Foto: Arxiu
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CULTURA

Cinc escoles del Baix guanyen 
el XIX Premi Pilarín Bayés
Són alumnes de Molins de Rei, Vallirana, Cornellà i Gavà

El jurat del Premi Pilarín 
Bayés, que enguany 
va arribar a la seva di-

novena edició, va donar a 
conèixer els premiats en 
cada una de les categories. 
Són contes escrits per nens 
i nenes que, en aquesta 
edició, tracten de la salut 
mental i el benestar emo-
cional. En la categoria de 
Cicle Inicial, els vencedors 
van ser ‘La pedra de colors’, 
amb el pseudònim els Di-
nosaures de l’escola Man-
yanet–Sant Miquel Arcàn-

gel de Molins de Rei; i ‘Una 
cadena d’emocions’, amb 
el pseudònim els Dracs de 
l’escola Dominiques de Va-
llirana. I per vot popular, en 
la categoria de Cicle Inicial, 
el guanyador va ser  ‘Rosa, 
groc, lila, verd i blau’, amb 
el pseudònim Mr. Dinamita 
de l’escola l’Alzina de Mol-
ins de Rei. D’altra banda, en 
la categoria de Cicle Mitjà, 
el primer classificat va ser 
‘La memòria de l’àvia’, amb 
el pseudònim els Explora-
dors de l’escola El Pilar de 

Cornellà de Llobregat; i ‘Les 
ulleres de la Marta’, amb el 
pseudònim els Peixos Balas 
del Col·legi Sagrada Família 
de Gavà. Cal destacar que 
el Premi Pilarín Bayés con-
voca cada curs a nens i ne-
nes de Primària de tot Cata-
lunya a crear contes sobre 
una temàtica al voltant 
dels valors. Una oportuni-
tat per fomentar a l’aula 
l’escriptura i l’educació en 
valors, a més d’apropar els 
llibres als infants i estimu-
lar la seva imaginació.

Foto: Arxiu

Cent anys de la reconstrucció   
de Santa Maria de Cervelló

L’entitat Segle Nou commemora amb diversos actes els cent 
anys de la reconstrucció de l’Església de Santa Maria de 
Cervelló amb la col·laboració de l’Ajuntament. El cicle per 

recordar l’efemèride va començar el 30 d’abril amb la conferència 
“Puig i Cadafalch i els seus deixebles en la conservació i 
restauració de Santa Maria de Cervelló”. L’Església romànica 
de Santa Maria de Cervelló està documentada des del segle X 
i probablement es va construir sobre la base d’una capella del 
segle IX. Va ser l’antiga parròquia de Cervelló fins al segle XX.

El Festival d’Arte Flmaneco de 
Catalunya arriba a la 38a edició

S ’està celebrant a Cornelllà de Llobregat, des del passat 
13 de maig i fins al 4 de juny, el Festival d’Arte Flamenco 
de Catalunya, que enguany arriba a la trenta-vuitena 

edició. Hi ha programat un ampli ventall d’actuacions de les 
primeres figueres nacionals. Noms com Israel Fernández, 
Diego del Morao, Inmaculada Aguilar, Ángeles Toledano, 
Paco Heredia o Jose Antonio Rodriguez Trio formen part 
del cartell d’aquest any, així com actuacions locals. Els seus 
principals escenaris són l’Auditori i l’Auditori de Sant Ildefons.

Els cantants cornellanencs               
Estopa comencen la gira 'Fuego'

Estopa va iniciar als Camps Elisis de Lleida la gira prevista 
per al 2020 i que va ser ajornada per la pandèmia de la 
Covid-19 i substituïda per concerts de menor aforament 

amb un repertori adaptat a les circumstàncies. La gira se 
segueix anomenant ‘Fuego’, com abans de la Covid-19, encara 
que el repertori ha anat canviant i s’han produït moltes 
anul·lacions, ajornaments i canvis d’ubicació. ‘Fuego’ és el 
nom del disc que els germans José i David Muñoz van llançar 
l’octubre del 2019 per celebrar el vintè aniversari de la banda.

Cornellà acollirà l’acte 
del Pacte Nacional 
per la Llengua 

El secretari de Política Lin-
güística, Francesc Xavier 
Vila, participarà en la 

presentació del Pacte Nacio-
nal per la Llengua que tindrà 
lloc al Citilab de Cornellà el 
pròxim 2 de juny. La voluntat 
d’aquesta presentació, que 
té caràcter comarcal, serà re-
flexionar sobre la situació del 
català i fer propostes de mi-
llora per incorporar al Pacte. 
També participarà en l’acte 
l’alcalde de la ciutat, Antonio 
Balmón. Finalment, les pro-
postes resultants d’aquests 
debats públics es podran 
bolcar a la web pacteper-

lallengua.gencat.cat. Els 
objectius són incrementar 
els nivells de coneixement 
col·lectiu de la llengua; facili-
tar al màxim el seu ús en tots 
els sectors, així com poten-
ciar l’adopció del català entre 
les persones que no el tenen 
com a llengua de partida.

L’artista santjustenc Jaume Plensa obre 
el Gran Teatre del Liceu a 'Constel·lacions'
L’escultor santjoanenc va ser guardonat amb el Premi Prat de la Riba

Foto: GTL

Jaume Plensa, artista re-
sident del Gran Teatre 
del Liceu en la tempo-

rada 2022-2023, està en 
ple procés de creació de 
‘Constel·lacions’, les portes 
que convidaran a entrar a la 
institució a partir del setem-
bre, i preparant ‘Macbeth’, 
una òpera que serà “com-
pletament mental”. Durant 
l’acte de presentació de les 
dues propostes va confes-
sar que quan aquest li van 

proposar la idea de construir 
unes portes li va respondre, 
inicialment, que no tenia 
temps, perquè “tot el que 
tanca em posa nerviós”. No 
obstant això, “gràcies a la 
pandèmia, existeixen les 
portes i l’òpera, perquè en 
aquest temps -ha explicat- 
m’he retrobat amb la ciutat 
i no podia fer-ho de manera 
més meravellosa”. Pel que fa 
a l’òpera ‘Macbeth’, de Ver-
di, que s’oferirà al febrer del 

proper any, sota la batuta de 
Josep Pons, i en la qual el pú-
blic veurà en moviment les 
seves icòniques figures, Plen-
sa ha recordat que la primera 
vegada que va expressar les 
seves ganes d’enfrontar-
se a la direcció artística 
d’aquesta òpera va ser fa un 
quart de segle, quan ho va 
parlar amb el llavors direc-
tor artístic del centre, Ge-
rard Mortier, encara que lla-
vors “va dir que no tocava.”

Premi
D’altra banda, Plensa va rebre 
el Premi Prat de la Riba i va 
agrair a l’Institut d’Estudis Ca-
talans (IEC), que el concedeix, 
el reconeixement, alhora que 
va al·ludir a la guerra a Ucraïna, 
desitjant que l’art contribueixi 
a “regenerar ferides”. En la 
seva al·locució, el santjustenc, 
va indicar que en aquests mo-
ments l’art “sembla que tingui 
un camí en paral·lel”.

La Unió de Cooperadors de Gavà opta als 
Premis FAD d’Arquitectura i Interiorisme
És una de les cinquanta-vuit obres seleccionades entre 434 propostes

Foto: Aj. Gavà

La rehabilitació de la Unió 
de Cooperadors  de 
Gavà ha estat seleccio-

nada en la 64a edició dels 
Premis FAD d’Arquitectura 
i Interiorisme. Un procés 
de remodelació d’un edifici 
emblemàtic projectat per 
l’arquitecte Josep Torres 
Clavé que va néixer com 
una cooperativa l’any 1936. 
La seva remodelació respon 
a la voluntat de recuperar la 
funció original de l’edifici, 

adaptant-lo a les necessi-
tats i al context actual. 

Estat original
El projecte de reforma, pro-
jectat per l’arquitecta Me-
ritxell Inaraja, ha buscat 
retornar l’edifici gavanenc a 
l’estat original i dotar-lo de 
les prestacions pròpies d’un 
edifici d’ús públic contem-
porani. Amb aquest objectiu 
s’han eliminat els elements 
superflus que s’havien afe-

git a l’obra originària, i s’ha 
prioritzat la recuperació de 
la façana principal i els colors 
primitius, i la conservació dels 
elements estructurals que es 
conservaven i d’alguns aca-
bats, com l’escala, les baranes 
i la fusteria. D’altra banda, s’ha 
creat un equipament obert, 
diàfan i polivalent que, distri-
buït en tres plantes, afavorirà 
la col·laboració a través de la 
disposició dels seus espais. 
Per adaptar-se a la normati-

va vigent d’accessibilitat, s’ha 
instal·lat un ascensor en un 
punt estratègic i amb un im-
pacte mínim. La nova Unió 
de Cooperadors, juntament 
amb la resta d’obres finalis-
tes i selecciones en aquesta 
nova edició dels Premis FAD 
d’Arquitectura, es podran 
veure a partir del 2 de juny i 
fins al 28 d’agost en el marc 
de l’exposició “El millor dis-
seny de l’any”, en el Museu del 
Disseny de Barcelona.
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Repartim en les 
següents poblacions:
CORNELLÀ DE LLOBREGAT
ESPLUGUES DE LLOBREGAT
SANT JOAN DESPÍ
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ESPORTS
La reVolta femenina tornarà
a trepitjar el Baix Llobregat

La comarca tornarà a ser protagonista de la reVolta, 
la prova femenina de la Volta Ciclista a Catalunya. 
Arriba a la seva tercera edició  i se celebrarà el 

pròxim 29 de maig amb la participació de diversos 
equips nacionals i internacionals. La cursa repetirà el 
recorregut que tan bon resultat va oferir el darrer 2021, 
de 97,1 quilòmetres i amb sortida i arribada a l’Avinguda 
Pla de Vinyet del municipi vallesà que posarà a prova 
les participants. Transcorre per les comarques del Vallès 
Occidental, el Baix Llobregat, l’Anoia i l’Alt Penedès.

Castelldefels celebrarà la 22a 
Nit de l’Esport el 27 de maig

El proper 27 de maig, a partir de les 20 hores, Castelldefels 
viurà l’edició número vint-i-dos de la Nit de l’Esport. La 
cerimònia, en la que es premien els millors esportistes 

individuals i els equips de la ciutat, tindrà lloc al Poliesportiu 
Municipal de Can Vinader. L’edició d’enguany de la Nit de 
l’Esport tornarà a comptar amb una eina que ja es va fer servir 
en anteriors edicions, el fet que els ciutadans i ciutadanes 
van poder votar a aquells que considerin com a millors 
esportistes de la temporada 2021–22 en quatre categories.

Tres medalles per a Sergio 
Garrote a la Copa del Món

Sergio Garrote ha iniciat la nova temporada de forma 
immillorable. L’handbiker viladecanenc va sumar tres 
medalles a la Copa del Món de ciclisme adaptat que 

es va celebrar a Ostende (Bèlgica). Va obtenir la medalla 
d’argent a la prova en línia i contrarellotge individual, i 
un bronze en el Team Relay. El paralímpic ja suma vint-i-
una medalles a les Copes del Món que ha participat. 

Barça CBS i Basket Almeda, 
campions del 58è Trofeu Molinet

Sant Feliu de Llobregat va acollir un any més el 
torneig més antic del país i únic a Europa, el Trofeu 
Molinet. Barça CBS es va proclamar campió de la 

categoria femenina en derrotar la UE Mataró per 86-104 
en la final. En el quadre masculí, el Basket Almeda va 
aixecar el trofeu en imposar-se al SESE en una final molt 
emocionant que va finalitzar amb el resultat de 84-78.

Foto: VCC

SANT VICENÇ DELS HORTS

La CaCo de Sant Vicenç dels 
Horts arriba a la novena edició
És una cursa atlètica o caminada només per a dones de totes 
les edats que tindrà dos recorreguts (1 i 5 quilòmetres)

La Regidoria de Feminis-
me de l’Ajuntament de 
Sant Vicenç dels Horts, 

conjuntament amb el Com-
plex Esportiu Municipal–
Piscina Montserrat Canals, 
organitza la novena edició 
CaCo (Caminar o Córrer) 
per a nenes, noies i dones 
amb motiu del Dia Inter-
nacional de la Salut de les 

Dones. Serà el proper 22 de 
maig partir de les 9 hores 
i el punt de sortida i arri-
bada serà la Pista Poliva-
lent Municipal de Francesc 
Macià (cruïlla del carrer de 
Sant Joan Bosco amb del 
Ribot). Hi haurà dues cur-
ses: una d’1 Km per a ne-
nes de fins a 9 anys (venda 
anticipada: 4€)  i una altra 

de 5 quilòmetres (venda 
anticipada: 7€), per a noies 
i dones a partir de 10 anys 
“L’objectiu d’aquesta acti-
vitat és doble: per una ban-
da, fomentar la pràctica de 
l’esport i un estil de vida 
saludable entre les dones 
i, per l’altra, visibilitzar-les 
a l’espai públic i que se’l 
facin seu, sense temors ni 

prejudicis”, explica la regi-
dora de Feminisme, Patri-
cia Higueras. Hi haurà un 
reconeixement per a les 
tres primeres classificades 
de cada categoria. 

Duatló
Organitzat pel Fasttriatón 
Barcelona, Sant Vicenç dels 
Horts va acollir el I Duatló 
Fastterkids, amb una par-
ticipació propera als 300 
participants entre totes les 
categories. Els guanyadors a 
la prova Jove van ser: Roger 
Lopez i Laia Ferrer, en infan-
til. Guim Gabarro i June Mar-
tínez, en cadets, i Max Viola 
i Carla Ciruelos, a la juvenil.

Foto: Aj. Sant Vicenç dels Horts

ESPLUGUES DE LLOBREGAT 

El CGE Les Moreres lidera la 
Lliga Iberdrola de gimnàstica
El 22 de maig es farà la desena edició de la Cursa Solidària

Del 7 al 8 de maig es va 
celebrar en el Palau 
d’Esports de la Guia “Pre-

sident Adolfo Suárez” de Gijón 
la segona jornada de la Lliga 
Iberdrola de gimnàstica ar-
tística femenina. A la Primera 

Divisió, el Club Egiba va lide-
rar la classificació per equips 
després d’imposar-se amb un 
total de 191.233 punts, segui-
des pel Xelska Illes Balears A, 
amb 188.467 punts. La tercera 
posició va ser per al CGE Les 

Moreres (Esplugues de Llo-
bregat), amb 185.166 punts. 
En la classificació individual 
de Primera Divisió, la santjoa-
nenca Alba Petisco (CGE Les 
Moreres, CAT) es va procla-
mar vencedora amb 49.900 
punts, seguida per Emma Fer-
nández, del CEGAD Els Cants 
Alcorcón (MAD) amb 48.900, 
i el bronze fou per a Lorena 
Medina, de l’Egiba amb un 
total de 48.600 punts. En la 
suma de punts de la primera 
i segona jornada, el CGE Les 
Moreres encapçala la classifi-
cació, seguides pel Xelska Illes 

Balears A de Palma de Mallor-
ca i el Club Egiba de Manresa.

Atletisme
Eplugues de Llobregat serà es-
cenari, el 22 de maig, de la Cur-
sa Solidària Ciutat d’Esplugues, 
organitzada conjuntament 
pel consistori amb l’Hospital 
Sant Joan de Déu, que arriba 
a la seva desena edició. Per 
celebrar l’efemèride hi ha 
previstes diverses novetats 
que faran de l’esdeveniment 
d’enguany el més inclusiu, 
però també el més ecològic 
dels celebrats fins ara. 

Foto:  RFEG
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Després de l’anunci 
de la no continuïtat 
d’Enric González al 

capdavant del sènior de 
l’Unilever Viladecans BF 
-on ha estat tres tempo-
rades-, el club ja ha donat 
a conèixer el seu relleu. Es 
tracta de Xavi Paredes, que 
ha format part de l’staff de l’equip de LF2. D’altra banda, 
l’equip sènior A  viladecanenc continuarà a la Lliga Femeni-
na 2 després de no poder assolir l’ascens a la LF Challenge 
en la seva participació en la Fase Final que es va celebrar a 
Melilla. Els resultats a la prèvia van ser els següents: UVBF-
Melilla Sport Capital La Salle (62-57), ISE Costa d’Almeria-
UVBF (62-61) i UVBFPicken Claret valencià (49-53). 

Xavi Paredes, nou entrenador 
de l’Unilever Viladecans BF

E l cap de setmana del 
23 i 24 d’abril es va 
celebrar el Campio-

nat de Catalunya de Pro-
ves Combinades Absolut, 
sub23, sub20 i sub18, així 
com el Campionat de Cata-
lunya de Proves Combina-
des per a les categories de 
promoció sub12, sub14 i sub16, a l’Estadi Joan Serrahima de 
Barcelona. Ferran Merino (Cornellà Atlètic), amb una marca de 
6.703 punts, es va proclamar campió. És el primer títol autonò-
mic absolut de l’especialitat que assoleix. D’altra banda, l’Estadi 
Municipal Pilar Pons de Cornellà va acollir el Campionat de Ca-
talunya de Clubs Sub 20 amb gran èxit de participació. 

Ferran Merino guanya l’or en el             
Català de proves combinades

Foto:  Cornellà At.

Pepe Oriola va començar 
amb molt bon peu la 
temporada en el seu 

retorn a les TCR Europa des-
prés de la seva participació 
en les TCR Sud-amèrica. El 
pilot gavanenc, amb l’equip 
Honda-Brutal Fish, va pujar 
al pòdium després de que-
dar segon en la segona de les curses disputades aquest cap 
de setmana a Portimao (Portugal). “L’experiència adquirida 
fora de la pista com a entrenador en l’equip l’any passat 
també em va donar una perspectiva que abans no tenia. 
Vull donar les gràcies a Brutal Fish i JAS Motorsport i espero 
poder tenir grans carreres i una temporada forta”, ha expli-
cat.  És la setena temporada en les TCR Europa.

El pilot gavanenc Pepe Oriola 
retorna a les TCR Europa 

Foto: Pepe  Oriola

SANT BOI DE LLOBREGAT

Aurora Bravo, nova presidenta 
de la Unió Esportiva Santboiana
La nova mandatària dirigeix el degà del rugbi nacional en un  
nou mandat de sis anys rellevant del càrrec a Miquel Martínez
Foto:  UE Santboiana

EL PRAT DE LLOBREGAT 

Lucas Alonso i Encarna Núñez 
guanyen la XXII Cursa Delta Prat
La prova atlètica va aplegar més de 1.000 corredors i corredores

El corredor barceloní Lucas 
Alonso (Urban Atletics), 
amb un temps de 32’19’’, 

i la gironina Encarna Núñez 
(CA Vic), amb 36’40’’ es van 

imposar en els 10km de la 
vint-i-dosena edició de la Cur-
sa Delta Prat, amb 1.100 co-
rredors en la sortida. La cursa 
de deu quilòmetres tornava 

al circuit urbà pratenc des-
prés de dos anys d’absència, 
i Lucas Alonso es va imposar 
en un atapeït final per set se-
gons a Francesc Carmona (CA 
Igualada), segon amb 32’26’’. 
En categoria femenina, la ve-
terana corredora de Roses, 
Encarna Núñez, va dominar 
totalment, amb gairebé dos 
minuts i mig d’avantatge 
sobre la menorquina Laura 
Ruidavets (39’06’’). En els cinc 
quilòmetres, la victòria en ca-
tegoria masculina va ser per 
a l’egarenc Redouan Ro-
naz (EsdiversTeam), amb 

15’39’’, i la badalonina Mar-
ta Mesalles (FondiesTeam), 
amb 19’12’’, va ser la més 
ràpida entre les dones.

Bàsquet
Els 17 i 18 d’abril, el pavelló 
Joan Busquets va acollir la 
Final a 4 del Campionat de 
Catalunya de Júnior Femení. 
Durant aquests dos dies es 
va poder veure el millor nivell 
possible de la categoria. Els 
tres primers classificats -Barça 
CBS, Basket Almeda i GEiEG 
Girona- van guanyar plaça 
pels campionats d’Espanya.

Aurora Bravo Rodríguez 
és, des del passat dijous 
28 d’abril, nova presi-

denta de la Unió Esportiva 
Santboiana. Un cop fetes les 
eleccions i una vegada ex-
haurit el període legalment 
establert al calendari electo-
ral, la Junta Electoral de la UE 
Santboiana va donar com a 
guanyadora la candidatura 
“Units per la Santboiana”, en-
capçalada per Aurora Bravo. 
El seu projecte electoral va 
obtenir 201 vots a les elec-
cions a la presidència del pas-
sat divendres 22 d’abril per 
sobre dels 129 vots de la can-

didatura "4 de juliol". Unes 
eleccions que van comptar 
amb el 67,85% de participa-
ció total. D’aquesta manera, 
Bravo, persona vinculada 
al club des de 1975, ja di-
rigeix el degà en un nou 
mandat de sis anys relle-
vant el càrrec de Miquel 
Martínez. Al llarg dels 100 
anys d’història del club, mai 
abans una dona escollida a 
les urnes havia esdevingut 
presidenta de la institució.

Nova distinció
El Ple de l’Ajuntament de 
Barcelona va aprovar per 

unanimitat atorgar la Me-
dalla d’Or al Mèrit Esportiu 
a l’exjugador de bàsquet 
internacional, Pau Gasol, 
en reconeixement a la 
seva trajectòria. En con-
cret, se li atorgarà “per ser 
el jugador català de bàs-
quet més reconegut i amb 
millor trajectòria esportiva 
de la història, i perquè s’ha 
destacat pel seu compro-
mís social i comportament 
exemplar dins i fora de les 
pistes”. A més, Pau Gasol 
va ser triat com a integrant 
del millor quintet europeu 
de la història de l’NBA.

Foto: UVBF

Foto:  Periòdic Delta



664 003 160
900 92 82 82


